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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért szabotálja el tizedik éve a Kormány, hogy 
érvényesüljön az emberek Alaptörvényben foglalt joga a tiszta levegőhöz?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A február  24-i  parlamenti  ülésnapon  interpelláció  keretében  kértem  választ  a  tárcától,  "Miért
szabotálja el tizedik éve a Kormány, hogy érvényesüljön az emberek Alaptörvényben foglalt joga a
tiszta levegőhöz?" 

Kérdésemet  Farkas  Sándor  miniszterhelyettesi  feladatokat  ellátó  államtitkár  úr  válaszolta  meg,
mondván, hogy „a szállópor csökkentésére vonatkozó ágazatközi program keretében az elmúlt tíz
évben a közlekedési, ipari, mezőgazdasági és lakossági szektorban több mint 300 milliárd forint
értékben  valósultak  meg  fejlesztések,  beruházások,  amelyek  eredményeként  javult  a  levegő
minősége”.

Ezúton kérem Miniszter Urat, hogy adjon részletes tájékoztatást arról, hogy miből tevődött össze az
elmúlt tíz évben ez a 300 milliárd forintnyi fejlesztés?

- Hogyan oszlik meg a ráfordítás évente?

- Ebből mennyi az EU forrás és mennyi a hazai költségvetés ráfordítása?

- Mely ágazatok, milyen mértékben és formában járultak hozzá a fejlesztésekhez?

-  Mennyi  volt  a  kifejezetten  levegőtisztaság-javító  fejlesztések  aránya,  és  mennyi  az  olyan
beruházás, amelyek esetében ez járulékos légszennyezés-csökkentési haszonnal járt?

- Milyen értékű és típusú beruházás irányult a PM2,5 szállópor kibocsátás csökkentésére?

-  Milyen  szempontok,  költség-  és  környezethatékonysági  vizsgálatok  alapján  nem került  sor  a



lakossági épületenergetikai beruházások támogatására, a lignit- és a széntüzelés kivezetésére?

Tervezik-e a levegő védelméről szóló 306/2010. (XII. 23.) Korm. rendelet, illetve a 4/2011. (I. 14.)
VM rendelet módosítását, hogy a szabályozási környezet a PM2,5 esetében megfelelően biztosított
legyen (pl. a WHO szerinti napi határérték bevezetése)?

További,  megismételt  kérdésem,  hogy az  Országos  Levegőterhelés-csökkentési  Program fontos,
betervezett elemei közül mi lesz a korszerű bérlakás program, a széleskörű fűtéskorszerűsítés, a
lakóházak  hőszigetelése,  a  kényszerű  hulladékégetés,  a  lignit-  szén-  és  fafűtés  visszaszorítása
programelemek sorsa? Mikor dönt a Programról a kormány?

A tervezett intézkedések fedezete hogyan és milyen mértékben épül be a hazai költségvetés és az új
EU támogatások felhasználásának tervezésébe?

Együttműködését köszönöm!
Budapest, 2020. március 02.
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